
Rada Miejska w Kluczborku 

Rada Miejska w Kluczborku 

Protokół nr X 

Sesja w dniu 29 stycznia 2025 r. Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2025 o godz. 16:00,  

a zakończono o godz. 18:48 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 Radnych. 

Obecni: 

1. Krzysztof Adamski 

2. Kryspin Cieplik 

3. Mateusz Dybka 

4. Ewa Felusiak 

5. Henryk Fraszek 

6. Marek Gąszczak 

7. Janusz Kallus 

8. Jan Kałuża 

9. Stanisław Konarski 

10. Andrzej Konwiński 

11. Andrzej Kosmala 

12. Anna Król 

13. Kamilla Kuźmicka 

14. Adam Michalewski 

15. Dariusz Morawiec 

16. Anna Poloczek 

17. Piotr Rewienko 

18. Piotr Sitnik 

19. Adam Sokołowski 

20. Adam Szmigiel  

21. Marek Wojna 

1. Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

W sesji udział wzięli Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar, Z-ca Burmistrza Roman 

Kamiński, II Z-ca Burmistrza Dariusz Mazurczak, Skarbnik Gminy Piotr Lewald, Sekretarz 

Gminy Maciej Tomaszczyk, Radca Prawny Radosław Musiałek, pracownicy Urzędu: 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego Joanna 

Kowalik, Pracownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Karolina Kubot, Pracownicy Straży Miejskiej w Kluczborku, przedstawiciel inwestora farm 

wiatrowych, planista, media oraz przybyli goście. 

 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności podejmowanych uchwał, 

Przewodniczący Rady poinformował, że na sali obecnych jest 20 Radnych. 

 

2) Ustalenie porządku obrad, 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu o zdjęcie z porządku 

obrad: 

-projektu uchwały nr 02 w sprawie nadania statutu Sołectwa Krzywizna.  

 

 



Głosowano wniosek w sprawie: 

zdjęcia z porządku obrad sesji projektu uchwały 02 w sprawie nadania statutu Sołectwa 

Krzywizna.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, 

Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, 

Adam Michalewski, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam 

Szmigiel, Marek Wojna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Ewa Felusiak, Jan Kałuża, Dariusz Morawiec 

NIEOBECNI (1) 

Henryk Fraszek 

 

Przewodniczący Piotr Sitnik na wniosek Burmistrza Miasta Kluczborka wniósł o zdjęcie  

z porządku obrad: 

-projektu uchwały nr 014 w sprawie zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zdjęcia z porządku obrad sesji projektu uchwały nr 014 w sprawie zmiany Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy 

Domowej na lata 2024-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Henryk Fraszek 

 

Przewodniczący Piotr Sitnik na wniosek Burmistrza Miasta Kluczborka wniósł  

o wprowadzenie do porządku obrad: 

- projektu uchwały nr 021 w sprawie zmiany uchwały nr LXVIII/953/24 Rady Miejskiej  

w Kluczborku z dnia 31 stycznia 2024 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad sesji projektu uchwały nr 021 w sprawie zmiany uchwały 

nr LXVIII/953/24 Rady Miejskiej w Kluczborku z dnia 31 stycznia 2024 r. w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2024-2030.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Henryk Fraszek 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan 

Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, Kamilla 

Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr 

Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mateusz Dybka 

NIEOBECNI (1) 

Henryk Fraszek 

 

Na posiedzeniu pojawił się spóźniony Radny Henryk Fraszek, zatem na Sali obecnych jest 21 

Radnych. 

 

3) Przyjęcie protokołu z sesji nr IX z dnia 17.12.2024 r., 

Rani nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z sesji nr IX z dnia 17.12.2024 r., 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz 

Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

BRAK GŁOSU (1) 

Henryk Fraszek 

 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działalności między sesjami. 

W dniu 22 stycznia 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki.  

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał oraz plan pracy na 2025 r.  

W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, Pierwszy Zastępca Burmistrza oraz Sekretarz.  

 

W dniu 22 stycznia 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Spraw Obywatelskich i Socjalnych. 



Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał oraz plan pracy na 2025 r.  

W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, Pierwszy Zastępca Burmistrza oraz Sekretarz.  

 

W dniu 23 stycznia 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, 

Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska.  

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał oraz plan pracy na 2025 r.  

W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta oraz Pierwszy Zastępca Burmistrza.  

 

W dniu 27 stycznia 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Rewizyjna.  

Tematem posiedzenia była analiza sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta  

oraz kontrola działań w zakresie funkcjonowania w Gminie Kluczbork obrony cywilnej,  

oraz funkcjonowania systemu na wypadek zaistnienia sytuacji kryzysowych (np. powódź, 

epidemia, poważna awaria przemysłowa). W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, 

Drugi Zastępca Burmistrza oraz Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Obronnych.  

 

W dniu 28 stycznia 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

i Gospodarki Miejskiej.  

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał.  

W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, Drugi Zastępca Burmistrza oraz Skarbnik.  

 

W dniu 03 stycznia 2025 r. oraz 20 stycznia 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Skarg. 

Tematem posiedzenia była analiza skargi na Dyrekcję Szkoły Muzycznej I Stopnia  

im. Ignacego Paderewskiego w Kluczborku oraz analiza petycji złożonych  

przez mieszkańców gminy Kluczbork.  

W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, Sekretarz oraz Radca Prawny. 

 

2. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący Piotr Sitnik  poinformował, że od ostatniej sesji wpłynęły dwa zapytania  

od Radnego Mateusza Dybki. Interpelacje i Zapytania, jak i odpowiedzi na nie trafiają  

do Radnego składającego interpelację oraz zapytanie, a także publikowane są w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Po pytaniu Przewodniczącego Rady, czy są jeszcze jakieś interpelacje i zapytania, głos zabrał 

Radny Mateusz Dybka. 

Złożył interpelację dotyczącą  Rankingu  Gmin Województwa Opolskiego 2024.  

Prosił o udzielenie odpowiedzi na pytania:  

- Czy gmina dokona analizy rankingu?  

- Z jakich przyczyn gmina zajęła 8 miejsce w rankingu?  

- Jakie obszary badane w rankingu należy poprawić?  

- Nad jakimi wskaźnikami gmina jest w stanie pracować, aby podnieść ich poziom.  

Radny Mateusz Dybka złożył także zapytanie odnośnie do Kluczborskiego Budżetu 

Obywatelskiego na rok 2025. Zapytał: 

- Kiedy zostanie podany proponowany regulamin KBO do zapoznania się przez Radnych?  

-Czy są proponowane zmiany w dotychczasowym sposobie głosowania?  

-Na jakich obszarach miasta Kluczbork będzie można zgłaszać/realizować inwestycje?  

-Jak przedstawia się harmonogram pracy KBO 2025? 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Opinie Komisji 

Opinia Komisji Kultury Oświaty Sportu i Turystyki. 



Na posiedzeniu w dniu 22 stycznia 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja  

pozostawiła projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwa Krzywizna bez opinii. 

Pozostałe projekty uchwał Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Opinia Komisji Spraw Obywatelskich i Socjalnych.  

Na posiedzeniu w dniu 22 stycznia 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. 

 

Opinia Komisji ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej  

i Ochrony Środowiska. 

Na posiedzeniu w dniu 23 stycznia 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przygotowane projekty uchwał, jednakże do uchwały w sprawie nadania statutu 

Sołectwa Krzywizna został wniesiony wniosek o zmianę paragrafu 7 pkt 1 z 10 osób  

na 20 osób. 

 

Opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej  

Na posiedzeniu w dniu 28.01.2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozostawiła 

projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030 bez opinii. 

Komisja zawnioskowała o zdjęcie z porządku obrad sesji Rady Miejskiej w Kluczborku 

projektu uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwa Krzywizna.  

Pozostałe projekty uchwał Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Opinia Komisji Skarg  

Komisja Skarg na zwołanym posiedzeniu w dniu 03.01.2025 r., po szczegółowym 

przeanalizowaniu pisma skierowanego przez mieszkankę Kluczborka, dotyczącego zbyt 

niskiej temperatury w salach lekcyjnych Szkoły Muzycznej I Stopnia im. Ignacego 

Paderewskiego w Kluczborku stwierdziła, że skarga jest nieuzasadniona.  

Komisja Skarg przyjrzała się uważnie dostarczonym przez Administrację Oświaty 

dokumentom, które składały się z:  

- protokołu ostatniej kontroli Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  

w Kluczborku (HDM.9020.6.7.2023.ZU z dnia 11.12.2023 r.),  

- kopii rachunków za ogrzewanie budynku (data wystawienia X-XII 2024 r.),  

- kosztów CO za 2024 r. (kwota 119 632,39 zł), 

- zestawienia pomiarów temperatury w salach lekcyjnych z dni 30.12.2024, 31.12.2024, 

02.01.2025.  

Komisja Skarg szczegółowo przeanalizowała otrzymane dane. Nie znaleziono potwierdzeń 

dla stawianych w skardze zarzutów o braku odpowiedniej temperatury w szkole. Zwrócono 

uwagę, że wskazane na zestawieniu pomiarów temperatury w salach lekcyjnych są zgodne  

z obowiązującymi przepisami. W związku z powyższym skarga na działalność Dyrekcji 

Szkoły Muzycznej I Stopnia im. Ignacego Paderewskiego w Kluczborku została jednomyślnie 

uznana za nieuzasadnioną.  

Komisja Skarg na zwołanym posiedzeniu w dniu 20.01.2025 r., po szczegółowym 

przeanalizowaniu petycji złożonych przez mieszkańców gminy Kluczbork uznała wszystkie 

petycje jako petycję wielokrotną i ustaliła termin wnoszenia petycji w tej samej sprawie  

do  28 lutego 2025 r. Treść petycji przekazano także do zapoznania się innym Radnym. 

 

1) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 



Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

2) Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwa Krzywizna. – został zdjęty z porządku 

obrad. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kluczborku  

na 2025 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kluczborku  

na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

4) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

w Kluczborku na 2025 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

w Kluczborku na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

5) Projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi z dnia 19 listopada 2024 r. na Dyrektora 

Szkoły Muzycznej I Stopnia im. Ignacego Paderewskiego w Kluczborku. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi z dnia 19 listopada 2024 r. na Dyrektora Szkoły 

Muzycznej I Stopnia im. Ignacego Paderewskiego w Kluczborku. 

Wyniki głosowania 



ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

6) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia "Miejskiego Planu Adaptacji  

do zmian klimatu dla Miasta Kluczborka". 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia "Miejskiego Planu Adaptacji  

do zmian klimatu dla Miasta Kluczborka". 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu na realizację zadania pn.: „Rozwój osobisty, aktywizacja, rozwój relacji 

społecznych mieszkańców DPS-u zagrożonych chorobą alkoholową i osób w czasie terapii 

uzależnień”. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu na realizację zadania pn.: „Rozwój osobisty, aktywizacja, rozwój relacji 

społecznych mieszkańców DPS-u zagrożonych chorobą alkoholową i osób w czasie terapii 

uzależnień”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

8) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu na realizację zadania pn.: „Pomoc ofiarom przemocy w sytuacji kryzysowej 

przebywającym w Centrum Interwencji Kryzysowej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Kluczborku”. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu na realizację zadania pn.: „Pomoc ofiarom przemocy w sytuacji kryzysowej 



przebywającym w Centrum Interwencji Kryzysowej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Kluczborku”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

9) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu na realizację zadania pn.: „Programy psycho-korekcyjne dla dzieci 

pochodzących z rodzin dotkniętych problemem uzależnienia od alkoholu realizowanych  

przez Poradnię Psychologiczno -Pedagogiczną w Kluczborku oraz na organizację konferencji 

z zakresu profilaktyki i zdrowia”. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu na realizację zadania pn.: „Programy psycho-korekcyjne dla dzieci 

pochodzących z rodzin dotkniętych problemem uzależnienia od alkoholu realizowanych  

przez Poradnię Psychologiczno -Pedagogiczną w Kluczborku oraz na organizację konferencji 

z zakresu profilaktyki i zdrowia”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

10) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/192/19 Rady Miejskiej w Kluczborku 

z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek 

oraz szczegółowe warunki przyznawania  nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz  obliczania i wypłacania  wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe, godziny doraźnych zastępstw,  także wysokość i warunki 

wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli. 

 

Pytanie do uchwały zadał Radny Mateusz Dybka, zapytał, czy jest jakaś symulacja podwyżki 

odnośnie do tej uchwały i ile to może wynosić dla Gminy? 

Odpowiedzi udzielił I Zastępca Burmistrza Roman Kamiński. Powiedział, że biorąc  

pod uwagę symulację do tych wartości zwiększonych, jest to około osiemdziesięciu ośmiu 

tysięcy złotych rocznie. Kwota ta z podatkiem VAT wynosi około stu tysięcy. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/192/19 Rady Miejskiej w Kluczborku 

z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek 

oraz szczegółowe warunki przyznawania  nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz  obliczania i wypłacania  wynagrodzenia 



za godziny ponadwymiarowe, godziny doraźnych zastępstw,  także wysokość i warunki 

wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

11) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy na rok 2025 oraz Programu 

Działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Kluczborku z Filią w Kuniowie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy na rok 2025 oraz Programu 

Działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Kluczborku z Filią w Kuniowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

12) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

13) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXX/982/24 Rady Miejskiej  

w Kluczborku z dnia 19 marca 2024 r. w sprawie przystąpienia Gminy Kluczbork  

do realizacji Projektu „Nie-Sami-Dzielni – rozwój usług społecznych oraz wspierających 

osoby niesamodzielne – III edycja” w ramach Programu Fundusze Europejskie  

dla Opolskiego na lata 2021-2027, Oś priorytetowa VII – Fundusze Europejskie wspierające 

usługi społeczne i zdrowotne w opolskim, współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego Plus, jako Partner Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej  



w Opolu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXX/982/24 Rady Miejskiej w Kluczborku  

z dnia 19 marca 2024 r. w sprawie przystąpienia Gminy Kluczbork do realizacji Projektu 

„Nie-Sami-Dzielni – rozwój usług społecznych oraz wspierających osoby niesamodzielne – 

III edycja” w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Opolskiego na lata 2021-2027,  

Oś priorytetowa VII – Fundusze Europejskie wspierające usługi społeczne i zdrowotne  

w opolskim, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus, 

jako Partner Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Opolu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

14) Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030. – zdjęty  

z porządku obrad 

 

15) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Kluczbork 

„Bezpieczny senior” na rok 2025. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Kluczbork „Bezpieczny 

senior” na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

16) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. „Rozwój usług 

społecznych w gminie Kluczbork” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus (EFS+) w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie  

dla Opolskiego 2021-2027. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. „Rozwój usług społecznych  

w gminie Kluczbork” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

Plus (EFS+) w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Opolskiego 2021-

2027. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

17) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

18) Projekt uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

19) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluczbork na 2025 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluczbork na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

20) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego części terenów wsi: Gotartów, Kujakowice Dolne, Krzywizna, Łowkowice, 

Smardy Dolne, Smardy Górne i Unieszów. 



Przewodniczący Rady zapytał, czy mieszkańcy chcą teraz zabrać głos? Mieszkańcy 

potwierdzili, że tak. 

Przewodniczący udzielił także głosu Radnemu Dariuszowi Morawcowi w związku z 

wnioskiem formalnym.   

Radny Dariusz Morawiec złożył wniosek formalny, który uzasadnił – „ze względu na to,  

że na sali jest spora grupa osób, które chciałyby zabrać głos w dyskusji nad uchwałą, żeby 

umożliwić jak największej liczbie osób zabranie głosu i w miarę sprawnie przeprowadzić 

dyskusję i sesję wnioskuję, by ograniczyć długość wystąpienia do trzech minut dla każdej 

osoby, która chciałaby się wypowiedzieć”. 

Wiceprzewodniczący Piotr Rewienko zaproponował, żeby nie było to 3 minuty  

na wypowiedź, tylko 5 minut.  

Radny Jan Kallus wniósł wniosek formalny o przerwę 5- minutową. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek formalny w sprawie czasu wypowiedzi do 3 minut na osobę.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (8) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Andrzej Kosmala, 

Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek, Piotr Rewienko 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek formalny o przerwę 5 minutową.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Sitnik, 

Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (1) 

Kamilla Kuźmicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Rewienko 

 

Przewodniczący Piotr Sitnik zarządził pięć minut przerwy. 

 

PRZERWA 

 

Przewodniczący po pięciu minutach przerwy wznowił obrady. 

Przewodniczący obrad przekazał, że przedstawiciele mieszkańców zdecydowali, że jedna 

osoba zabierze głos, będzie to Pan Damian Czajka. Przewodniczący poprosił  



go do mikrofonu. 

Pan Damian Czajka wyraził negatywną opinię na temat budowy farm wiatrowych, mówił  

o zbyt małej odległości wiatraków od domów. Kwestionował to, że po postawieniu wiatraków 

prąd będzie tańszy. Proponował, by skupić się na przykład na biomasie, wodach termalnych, 

geotermalnych. Twierdził, że wiatraki trudno zutylizować i prosił o wstrzymanie uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos. 

Zgłosił się Wiceprzewodniczący Rady, Piotr Rewienko. Zaznaczył, że mieszkańcy sołectw 

organizują się, są protesty, zebrania wiejskie, duża część mieszkańców podpisała petycję. 

Sądzi, że widzi tragedię ludzi, którzy są zrozpaczeni. Przypomniał, nawiązując do tego,  

co usłyszał na Komisji Budżetu, że 15 turbin, które są  procedowane w uchwale, dadzą 

dochód około 2 miliony złotych rocznie do budżetu gminy. To jest niecały procent budżetu 

miasta. Zapytał, czy warto dla procenta doprowadzać do tego, że część ludzi będzie 

zrozpaczona. Nie wie, czy dzieci, wnuki będą chciały mieszkać w miejscowościach, gdzie  

są postawione wiatraki. Zaniepokojony był wypowiedzią na Komisji Budżetu, że w umowach 

inwestora z rolnikiem firma może wycofać się w każdej chwili, natomiast rolnik nie może  

się wycofać bez kosztów, co rodzi podpisywanie fikcyjnych umów. Twierdził, że umowa 

dzierżawy, która do niego dotarła, posiada zapiski, że wydzierżawiający musi dochować 

ścisłej tajemnicy, że spółka nie ponosi odpowiedzialności za uciążliwości związane  

z zawarciem umowy, niedogodności w związku z budową i eksploatacją farmy wiatrowej,  

w tym zmianę wartości rynkowej nieruchomości lub nieruchomości przyległej, oddziaływanie 

akustyczne pochodzące z farmy wiatrowej. Przypomniał, że na komisji Budżetu padł wniosek 

Radnego Szmigla, aby dać możliwość rolnikom, aby się naradzili z umowami z urzędnikami, 

czy prawnikami urzędu, aby nie wpadli w poważne kłopoty finansowe, tudzież gmina. Radny 

złożył wniosek o przełożenie uchwały, by rolnicy mogli się skontaktować z urzędnikami  

i prawnikami urzędu. 

Następnie wypowiedział się Radny Henryk Fraszek. Stwierdził, że im więcej OZE, 

wiatraków, tym droższy będzie prąd. Zdaniem Radnego farmy wiatrowe są w każdym calu 

nieekologiczne, począwszy od śladu węglowego, po krajobraz, faunę, florę, ludzi, zdrowie. 

Stwierdził, że wiatraki to wytwór brukselskiej ideologii, bo nie ma żadnych argumentów 

technicznych, ekonomicznych. Zaznaczył, że jest to na siłę prowadzone przez Brukselę,  

a w szczególności Niemcy, ponieważ oni robili najwięcej wiatraków. Stwierdził, że wiatraki 

to kompletny nonsens.  

Radny Mateusz Dybka stwierdził, że projekt uchwały nie powinien zostać poddawany pod 

głosowanie dziś, ponieważ w sołectwach trwają spotkania dotyczące farm wiatrowych,  

do tej pory odbyło się dziesięć spotkań. Mieszkańcy są zainteresowani rozmową, konsultacją  

i szukają przestrzeni wyrażenia swojej własnej opinii na temat inwestycji farmy wiatrowej. 

Mieszkańcy złożyli 4 grudnia ubiegłego roku petycję do Burmistrza Miasta Kluczborka,  

na rozpatrzenie jej są trzy miesiące, więc jest to argument, by przełożyć dzisiejsze 

procedowanie do dnia ustosunkowania się Burmistrza. Radny pyta, czy rolnicy mogą liczyć 

na pomoc prawną ze strony gminy, by uniknąć niebezpieczeństwa, sytuacji trudnej. 

Przypomniał, że trzynastego stycznia padła prośba do Rady Miejskiej o zbadanie konfliktu 

interesów wśród Radnych związany z budową farm wiatrowych. Zapytał, czy ta cała sytuacja 

nie wskazuje zasadności do przeprowadzenia referendum lokalnego? Czy Gmina 

wystarczająco poszukuje inwestorów w inne odnawialne źródła energii? W imieniu Klubu 

Radnych Stąd Jesteśmy, Radny wnioskował o odroczenie dzisiejszego głosowania. 



Głos zabrał Radny Adam Szmigl, zarzucił Wiceprzewodniczącemu Piotrowi Rewienko,  

że użył jego nazwiska, mówiąc nieprawdę o tym, co powiedział na Komisji. Stwierdził,  

że wczoraj mówił, że macie się Państwo wielkimi obrońcami rolników, zapytałem Pana, 

dlaczego nie zrobiliście tego wcześniej, wiedzieliście, że taka inwestycja się szykuje, 

dlaczego wtedy nie zorganizowaliście pomocy prawnej rolnikom przed podpisywaniem 

umów?. Gdzie Państwo byli rok temu, pół roku temu?. Radny Adam Szmigiel nie życzył 

sobie przekręcania jego słów. 

Radny Krzysztof Adamski przekazał stanowisko Klubu Radnych Koalicja Obywatelska. 

Stwierdził, że Radni, mając na uwadze chęć realizacji długookresowej perspektywy polityk 

europejskich i krajowych w zakresie ochrony środowiska, ochrony zdrowia mieszkańców,  

w celu przeciwdziałania niskiej emisji szczególnie pyłu PM10, PM 2,5, także dla zapewnienia 

Gminie Kluczbork atrakcyjności inwestycyjnych, jak również stabilności ekonomicznej 

przedstawiają wspólne stanowisko w kwestii swojej decyzji. Stanowisko zostało 

ukształtowane w szczególności po wysłuchaniu stron zarówno zwolenników,  

jak i przeciwników na kilku spotkaniach informacyjnych z mieszkańcami Kluczborka  

i inwestorami, wnioskodawcami (latem i jesienią 2024 r.) oraz weryfikacją przedstawionych 

argumentów w oparciu o dostępne Radnym opinie specjalistów i opracowania 

popularnonaukowe. W spotkaniu wyjazdowym odbytym w grudniu 2024 r. przez Radnych 

klubu Koalicja Obywatelska uczestniczyli w rozmowie z Panią Ireną Marszałek- wójtem 

Wilkowa, gdzie funkcjonuje 17 turbin wiatrowych. Uzyskali dowody na to, że nieprawdą  

jest, że obecność turbin obniża wartość nieruchomości. Według Klubu dowodzą tego ostatnie 

transakcje sprzedaży działek w miejscowości Kuniów i Wilków. Także według ich wiedzy  

na spotkaniach w miejscowości Krzywizna, Kujakowice Górne, Dolne i Kuniów większość 

mieszkańców sołectw biorących udział w spotkaniach, opowiedziała się za powstaniem turbin 

wiatrowych. Twierdzi, że przeprowadzili rozmowy indywidualne z mieszkańcami sołectwa 

Kuniów, gdzie stoją turbiny od 2013 r. oraz uwzględnili fakt, że najbliższa turbina wiatrowa 

będzie się znajdować w odległości blisko 900 metrów od zabudowań mieszkalnych, czyli  

o blisko 200 metrów dalej niż możliwa z obowiązującymi przepisami zabudowy turbin  

od zabudowań mieszkalnych. Podkreślili, że przyjęcie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dopuszczającego lokalizację elektrowni wiatrowych oprócz wymiernych 

korzyści dla całej społeczności gminy jest szansą dla wskazanych sołectw, które  

staną się wyłącznymi dysponentami części podatku, jak np. teraz to ma miejsce w Kuniowie. 

Ważąc argumenty za i przeciw Radni Koalicji Obywatelskiej postanawiali głosować  

za przyjęciem uchwały o przedłożonym kształcie. 

Radny Andrzej Konwiński przedstawił stanowisko Klubu Radnych Ziemi Kluczborskiej. 

Stwierdził, że po wnikliwej analizie zebranych materiałów oraz po wysłuchaniu opinii 

biegłych ekspertów Klub Radnych Ziemi Kluczborskiej postanawia poprzeć uchwałę Rady 

Miejskiej w Kluczborku umożliwiającą lokalizację farm wiatrowych na terenie Gminy 

Kluczbork. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z zainteresowanych chciałby zabrać jeszcze głos, 

jednak nikt się nie zgłosił. 

Wiceprzewodniczący Piotr Rewienko zwrócił się do Radnego Adama Szmigla. Twierdził,  

że nie miał zamiaru go obrażać, czy przekręcać jego słów. Tłumaczył, co miał na myśli, 

formułując swoją wypowiedź. Dodał, że na wczorajszej Komisji Budżetu dyskusja była  

też spowodowana tym, że rozbiórka utylizacja turbiny kosztuje milion złotych, a pięćset 

tysięcy gwarantuje bank, o ile rolnik znajdzie ten bank i koszt odzysku złomu. W umowie  



nie ma mowy o utylizacji, rozbiórce turbiny, prawdopodobnie będzie borykać się z tym 

rolnik.  

Przewodniczący Piotr Sitnik sprostował słowa Wiceprzewodniczącego, twierdząc, że milion 

złotych kosztuje rozbiórka, ale sam materiał pokrywa tę rozbiórkę. Twierdził, że są gwarancje 

bankowe i nie było mowy o pięćdziesięciu procentach. Przyznał także rację Radnemu 

Szmiglowi, że jego słowa zostały przekręcone. 

Przewodniczący przekazał, że wczytał się w wiele źródeł, jeżeli chodzi o ceny prądu  

z elektrowni wiatrowych, twierdzi, że bardziej dotowane jest wydobycie węgla kamiennego  

w Polsce. Mówił, że obecne pokłady węgla są już wyeksploatowane, górnicy pracują w coraz 

trudniejszych, bardziej niebezpiecznych warunkach. Podał przykład zatrucia Odry przez wody 

kopalniane, obniżenie poziomu wody gruntowej, tąpnięcia, pęknięcia budynków itd. Mówił, 

że na razie opieramy się na węglu, bo na elektrownie atomowe trzeba jeszcze poczekać. 

Wspomniał słowa inwestora o pozyskaniu śmigieł z recyklingu i twierdzi, że sprawdzał  

to i owa technologia, jest opracowana. Twierdził, że za 25 lat technologia pójdzie jeszcze 

bardziej, zdecydowanie do przodu. Przewodniczący przypomniał o odpowiednich, 

korzystnych odległościach farm wiatrowych od domostw. Stwierdził, że atrakcyjna gmina  

dla inwestora ma ogromne znaczenie, dlatego, że przedsiębiorcy potrzebują źródła z OZE. 

Dostają lepsze kredyty bankowe, mają dodatkowe punkty przy sięganiu w różnych projektach 

o dodatkowe środki. Gmina, na której jest produkcja energii elektrycznej z OZE, ma większe 

szanse na pozyskanie inwestorów. W imieniu Klubu Radnych Ziemia Kluczborska chce,  

by gmina Kluczbork się rozwijała, żeby były dochody, by gmina była atrakcyjna  

dla inwestora i żeby były miejsca pracy. Mówił, że to ma ogromne znaczenie, żebyśmy  

byli producentem odnawialnych źródeł energii. Dodał, że dodatkowo wchodzi ustawa,  

w której 10 procent mocy energii wiatrowej będzie przekazywana mieszkańcom gminy  

na okres 15 lat w celu uzyskania przez nich statusu konsumenta wirtualnego energii 

odnawialnej, co obniży koszty energii elektrycznej dla mieszkańców gminy. Dbając o dobro 

ogółu mieszkańców gminy, mamy argumenty by powstawały elektrownie wiatrowe. 

 

Głos zabrał wiceprzewodniczący Piotr Rewienko, twierdził, że na komisji budżetu usłyszał, 

że koszt utylizacji turbin wynosi milion złotych, z czego, gdyby farma została 

zlikwidowana, to gwarancja banku wynosi pięćdziesiąt procent. Mówił, że jeżeli źle 

zrozumiał, to ma pytanie do Panów inwestorów: kto w zawieranych przez was umowach 

ponosi koszt utylizacji po wygaśnięciu umowy turbiny, jaki to jest koszt i gdyby 

firma została zlikwidowana, kto ponosi koszt utylizacji wiatraków? 

 

Radny Andrzej Konwiński złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście  

do głosowania nad uchwałą. 

 

Wiceprzewodniczący Piotr Rewienko złożył wniosek formalny przeciwny. 

 

Przewodniczący Piotr Sitnik ogłosił 5 minut przerwy.  

PRZERWA 

Przewodniczący Piotr Sitnik wznowił obrady. 

 

Radny Andrzej Konwiński zgłosił wycofanie wniosku formalnego złożonego przed przerwą 

 z uwagi na przygotowanie listy osób, które chciałyby się jeszcze wypowiedzieć.  

 

Radny Piotr Rewienko również wycofał swój wniosek formalny przeciwny. 



Radny Janusz Kallus złożył wniosek formalny o zamknięcie listy osób chętnych  

do wypowiedzenia się na temat farm wiatrowych. 

Przewodniczący Rady przeczytał listę osób, które zabiorą kolejno głos: 

- Radny Konarski Stanisław, 

- Madej Jan, 

- Sobański Wojciech, 

- Dankiewicz Paweł, 

- Sarnicka Renata, 

- Kocik- Kacy Beata, 

- Wrzesiński Tomasz, 

- Jasiński Janusz, 

- Neumann Rafał, 

- Kraczkowska-Kyzioł Róża, 

- Krzyżanowski Leszek. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

o zamknięcie listy osób, które chcą zabrać głos.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław 

Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam 

Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek 

Wojna 

PRZECIW (1) 

Mateusz Dybka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kryspin Cieplik, Anna Poloczek, Piotr Rewienko 

BRAK GŁOSU (1) 

Henryk Fraszek 

 

Głos zabrał Radny Stanisław Konarski, zapytał Przewodniczącego Rady, ile ostatnio otwarto 

w Niemczech elektrowni na węgiel kamienny, na olej, na ropę, ile koncern RWE zlikwidował 

turbin wiatrowych, żeby dostać się do węgla brunatnego, ile wysiedlili wiosek w Niemczech, 

by się dostać do węgla brunatnego. Zdaniem Radnego tak wygląda ekologia w Niemczech. 

Jak mają nóż energetyczny na gardle, to nie liczą się ani z unią europejską, ani z innymi 

krajami Unii Europejskiej, ani z zielonym ładem, tylko palą, dymią, żeby mieć prąd  

i nie musieć go kupować od Francuzów z energii atomowej. Według Radnego zielona energia 

i tani prąd to jest jedna wielka „ściema”. 

Kolejno wypowiedział się Pan Madej Jan, mieszkaniec Krzywizny. Jako myśliwy twierdzi, że 

jeżeli wiatraki znajdą się na skraju lasu, to zwierzyna się wyprowadzi. Mówił, że jeśli  

nie będzie zwierząt, to nie będzie nas, nie będzie pszczół, to nie będzie żywności. Prosił  

o wstrzymanie głosowania. 

 

Następnie głos zabrał Pan Wojciech Sobański. Prosił, by wszyscy się tak o rolników  

nie martwili, zakwestionował to, co mówił Wiceprzewodniczący Piotr Rewienko na temat 

umów z inwestorem. Twierdził, że w ciągu miesiąca miał 15 osób, które chciały podpisać  

z nim umowy na ustawienie turbin wiatrowych i każda umowa była inna. Jedna była lepsza, 



inna gorsza. Mówił, że w obecnych czasach nie jesteśmy chłopami, jak to było kiedyś, że koń  

i pole, tylko jesteśmy biznesmenami i w takich sprawach wynajmujemy również radców 

prawnych, którzy z nami przeglądają te umowy i pomagają nam w tym. Ubolewał nad tym,  

że większość z osób nie była w Kuniowie. Twierdził, że tam ludzie, którzy mieszkają pod 

wiatrakami kilkanaście lat, opowiadali, jak to jest. Na spotkaniu w Łowkowicach straszono 

nas, że Łowkowice się wyludnią, nie będzie zwierzyny, grunty będą tanie i nic pod 

wiatrakami nie będzie rosło. W Kuniowie mieszkańcy powiedzieli, że wszystko rośnie, 

zwierzyna jest, ptactwo jest, grunty są drogie, ludzie się budują. Twierdził, że spotkanie  

w Łowkowicach było jednostronne, cały czas było mówione wszystko, co jest złe  

o wiatrakach, nie było mówione, co jest dobre. Zapytano mnie na pierwszym spotkaniu,  

co ja zrobię, jak na moim polu będzie wiatrak i ktoś zachoruje. Ludzie są przestraszeni taką  

retoryką, w jawnym głosowaniu głosują przeciwko, bo się boją. 

Przewodniczący dodał, że też rozmawiał z mieszkańcami Kuniowa i też nie zgłaszali  

mu żadnych uwag. 

Kolejno wypowiedział się Pan Dankiewicz Paweł. Przedstawił się, że nie jest mieszkańcem 

ani gminy, ani powiatu kluczborskiego, ale jest dziennikarzem społecznym. Twierdzi,  

że jest zmartwiony przebiegiem sesji w Kluczborku. Stwierdził, że jest przeciwny uchwale 

i prosił o ogłoszenie referendum, by wszyscy mogli się wypowiedzieć. 

Głos zabrała także Pani Sarnicka Renata. Pytała o wnioski pisemne z 31 lipca 2024 złożone 

do urzędu dotyczące prognozy oddziaływaniem na środowisko, pismo dot. aktu planowania 

przestrzennego, petycje złożone 4 grudnia. Wnioskowała o przełożenie sesji z racji  

na spotkania, które odbywają się na sołectwach i wszystkie sołectwa się nie wypowiedziały. 

Wspomniała o starych dokumentach, które odnoszą się do natury 2000 która była kiedyś  

i nadal jest, ale powstały obszary nowe. Według kobiety ocenę oddziaływania na ptaki oparto 

na wynikach rocznego monitoringu ornitologicznego wykonanego zgodnie z wytycznymi 

sformułowanymi przez Polskie Stowarzyszenie Energetyki Wiatrowej, te wytyczne są z 2008 

roku, a od tego czasu są nowe wytyczne proponowane przez to samo stowarzyszenie. 

Zapytała, dlaczego wszystkie prognozy opierają się na starych wytycznych? Uważa,  

że to należałoby sprawdzić przed głosowaniem. 

Przewodniczący Piotr Sitnik prosił, by nie wprowadzać w błąd. Przepisy i wszystkie 

pozwolenia są zgodne z prawem, są aktualne i inwestorzy dochowali wszystkich procedur, 

które należy zrobić. Prosił, by nie mieć wrażenia, że coś jest omijane, nieaktualne. 

Następnie wypowiedziała się Pani Beata Kocik- Kacy, nauczycielka z kilkunastoletnim 

stażem, pedagog specjalny, logopeda. Powiedziała o skutkach zdrowotnych odnośnie do farm 

wiatrowych. Stwierdziła, że mieszkając przy wiatrakach, ludzie słyszą dźwięk, jakby 

nadjeżdżał pociąg i odczuwają silne bóle głowy. Twierdzi, że przez wiatraki pszczoły, owady 

w pewnym stopniu wyginą, będzie mniej rzepaku, warzyw, owoców, od 30 do 50 procent 

zmaleje wartość posesji. Opowiedział o skutkach zdrowotnych i o występowaniu przez farmy 

wiatrowe podtopieniach i pożarach. 

Pan Tomasz Wrzesiński wypowiedział się, że sprzedając nieruchomość, kupcy pytają  

się o przyszłe inwestycje – wiatraki. Wspomniał, cytując Radnego Rewienkę, że szacunkowy 

dochód z farm wiatrowych będzie wynosił około 1 procenta ogólnych dochodów gminy, 

zapytał, czy gmina położy na szali tak mały dochód, względem tego, jak zuboży 

mieszkańców na utracie wartości nieruchomości. Prosił o przełożenie głosowania na kolejną 

sesję. 



Przewodniczący dodał, że działki w Kuniowie, gdzie są postawione wiatraki, sprzedają  

się w naprawdę bardzo dobrych cenach. 

Pan Jasiński Janusz, mieszkaniec powiatu Kluczborskiego wypowiedział się, kwestionując,  

że inwestycje farmy wiatrowe są zgodne z prawem. Wskazał raport NIK. Stwierdził,  

że większość kwestii w Polsce związana z wiatrakami jest nieuregulowana, nieuregulowane 

zostały podstawowe kwestie badawcze. Stwierdził, że według raportu NIK, 30 procent umów 

inwestycji było lokowane na gruntach należących do Radnych, burmistrzów, wójtów i osób 

zaangażowanych w proces lokalizacji wiatraków. Wskazał, że w 80 procent gmin, były 

żądania ze strony inwestorów darowizn, były niedozwolone praktyki finansowania np. badań 

planistycznych. Twierdził, że w Polsce nie istnieje turbina wiatrowa jako budowla, tylko jako 

inna budowla, słup czy też komin, nie jest to dozorowane, nie ma przepisów. Wspomniał  

o procedowanej ustawie dot. wiatraków. 

Przewodniczący poprosił, że jeżeli Pan Jasiński ma wiedzę, że coś jest niezgodne z prawem,  

by to zgłosić. Przewodniczący poświadczył, że badania środowiskowe przeprowadzone 

zostały zgodnie z obowiązującym prawem, są aktualne. 

Głos zabrał Pan Rafał Neumann. Rolnik stwierdził, że dzisiaj nie można postawić na szali 

wszystko, twierdząc, że wiatrak, to najlepsze, co może być. Dla Rolnika wiatrak  

to alternatywa, która może coś dać, ale nie musi do końca. Wspomniał o biomasie, źródłach 

geotermalnych. Zapytał, czy podczas wizyty w Wilkowie Radni pytali społeczności, przeszli 

się po domach? Zarzucił Burmistrzowi Jarosławowi Kielarowi, że spotkania  

w miejscowościach Kujakowice Dolne, Krzywizna, Burmistrz raz nazywał nieformalnymi, 

raz formalnymi. Wspomniał, że na spotkaniu sołeckim w Łowkowicach jedna osoba miała 

opowiedzieć o skutkach pozytywnych, ale nie została dopuszczona do głosu. 

Głos zabrała Pani Róża Kraczkowska- Kyzioł, mieszkanka Maciejowa, pszczelarka. Według 

niej wiatraki zbyt mocno reagują w środowisko. Niszczą krajobraz i nie są pozytywnie 

odbierane przez człowieka. Chodząc na spotkania z Radnymi, usłyszała na jednym spotkaniu, 

że jest coś takiego w rynku energii, że nie mając źródła odnawialnego w postaci wiatraka, 

fotowoltaiki firma może sobie kupić np. zielony certyfikat i tym się szczycić, że ma 100% 

energii z OZE. Zapytała, skoro można kupić takie certyfikaty to po co stawiać te wiatraki? 

Przewodniczący wspomniał, że na spotkaniach były przedstawiane zaawansowane badania 

dotyczące pszczół, zrobione przez naukowców i wiatraki nie mają wpływu na miododajność 

pszczół. 

Pan Leszek Krzyżanowski zrezygnował z wypowiedzenia się. 

Radny Janusz Kallus złożył wniosek formalny o dziesięć minut przerwy celem rozwikłania 

pewnej niejasności prawnej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

o 10 minut przerwy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 



Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Sitnik, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Piotr Rewienko, Adam Sokołowski 

PRZERWA 

 

Po dziesięciominutowej przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady.  

Zastępca Przewodniczącego Piotr Rewienko przypomniał o swoim oraz Radnego Mateusza 

Dybki wniosku o odroczenie projektu uchwały na przyszłą sesję. Radny wspomniał  

o interpretacji prawników i statucie §30, §61. 

Przewodniczący wytłumaczył, że po dyskusji z radcą prawnym odrzucenie uchwały powinno 

nastąpić w trakcie porządku obrad, żeby nad nim nie procedować, natomiast rozpoczęliśmy 

procedurę uchwalania zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego,  

więc w tym momencie wniosek nie spełnia wymogów formalnych i prawnych, żeby taki 

wniosek poddać pod głosowanie. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

1 - głosowanie za nieuwzględnieniem uwagi nr 1 do projektu Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (6) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Andrzej Kosmala, 

Piotr Rewienko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek 

 

Głosowano w sprawie: 

2- głosowanie za nieuwzględnieniem uwagi nr 2 do projektu Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (4) 

Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Piotr Rewienko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Kryspin Cieplik, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek 



Głosowano w sprawie: 

3- głosowanie za nieuwzględnieniem uwagi nr 3 do projektu Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (4) 

Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Piotr Rewienko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Kryspin Cieplik, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek 

 

Głosowano w sprawie: 

4- głosowanie za nieuwzględnieniem uwagi nr 4 do projektu Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (8) 

Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Andrzej Kosmala, 

Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek, Piotr Rewienko 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego części terenów wsi: Gotartów, Kujakowice Dolne, Krzywizna, Łowkowice, 

Smardy Dolne, Smardy Górne i Unieszów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Ewa Felusiak, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (5) 

Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Stanisław Konarski, Anna Poloczek, Piotr Rewienko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kryspin Cieplik, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka 

 

21) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXVIII/953/24 Rady Miejskiej  

w Kluczborku z dnia 31 stycznia 2024 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030 

 

 



Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXVIII/953/24 Rady Miejskiej w Kluczborku 

z dnia 31 stycznia 2024 r. w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 

Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej 

Kosmala, Anna Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna 

Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

 

4. Odpowiedzi na zgłoszone w pkt. 2 interpelacje i zapytania Radnych. 

Burmistrz Miasta Kluczborka poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytanie 

zgłoszone w pkt. 2 będą przygotowane w formie pisemnej. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres między sesjami 

 

1) opinia komisji rewizyjnej, 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kluczborku  

do sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta Kluczborka za okres od 12.12.2024 r.  

do 22.01.2025 r. Na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2025 r. Komisja dokonała analizy 

sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta Kluczborka za okres między sesjami. 

Wyjaśnień udzielił Burmistrz Miasta w następujących sprawach:  

Zarządzenia  

A - 21 - w sprawie dodatkowych dni wolnych od pracy.  

A – 26 do A- 29 - w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości zabudowanej przeznaczonej 

do sprzedaży w drodze bezprzetargowej.  

A - 36 - w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 

urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych.  

Umowy, aneksy, zlecenia, zamówienia  

B – 528 - Akt notarialny A, nr 7533 /2024, Powiat Kluczborski ul. Katowickiej 1, 46-200 

Kluczbork, Akt notarialny dot. nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Kluczborskiego;  

B – 529 – Akt notarialny A, nr 7540/2024, osoba fizyczna, Akt notarialny dot. sprzedaży 

nieruchomości położonej w Bąkowie na rzecz Gminy Kluczbork,  

B – 530 – Akt notarialny A, nr 4320/2024, osoba fizyczna, Akt notarialny dot. sprzedaży 

nieruchomości położonej w Kluczborku, ul. Drzymały na rzecz firmy Mainhart Company 

Sp.zo.o.;  

B –534 - Umowa GM.41.2024.NP, "MG DESIGN" Pracownia architektoniczna,  

ul. Konopnickiej 21/7, 46-203 Kluczbork, wykonanie dokumentacji projektowo- 

kosztorysowej pn. "Utworzenie strefy rekreacyjnej w Parku Miejskim w Kluczborku";  

B – 535 - Umowa GM.42.2024.NP, "MG DESIGN" Pracownia architektoniczna,  

ul. Konopnickiej 21/7, 46-203 Kluczbork, wykonanie dokumentacji projektowo- 

kosztorysowej pn. "Zagospodarowanie terenów zielonych w Kluczborku" (skwerek 

Sybiraków, Andersa, Fabryczna, Grunwaldzka, Klasztorna, Jagiellońska, Opolska, 

Moniuszki, Wyszyńskiego, Ossowskiego);  

B – 539 – Umowa zlecenie, osoba fizyczna, usługa doboru roślinności na skwery/ tereny 

zielone w Kluczborku,  



B – 549 – Zlecenie OŚ.6132.1.2024.JM-C, DOM-OGRÓD Zbigniew Bęben, ul. Studencka 

8/8, 31-116 Kraków, zlecenie wykonania pisemnej ekspertyzy stanu 21 drzew gatunku lipa 

drobnolistna leżących na terenie cmentarza parafialnego w Kuniowie;  

B – 551 - Umowa Nr GM.272.20.2024.MC, PD TRAKT Sp.zo.o. Sp.k., ul. Matejki 1, 46-200 

Kluczbork, Remont ul. Wołczyńskiej od skrzyżowania z ul. Byczyńską do skrzyżowania  

z ul. Miarki w Kluczborku;  

B – 556– Akt notarialny A, nr 5125/2024, FAMEL Sp.zo.o. ul. Byczyńska 120A, 46-203 

Kluczbork, Sprzedaż działki niezabudowanej nr 269/14 położonej w Kluczborku;  

B- 4 - Umowa Nr GM.272.24.2024.AS, Firma Budowlana MS Sp.zo.o., ul. Wronczyńska 

12,46-300 Olesno, Wykonanie zadania pn. „Utworzenie Domu Dziennego Pobytu w Gminie 

Kluczbork” – przebudowa i remont budynku przy ul. Ligonia na Dom Dziennego Pobytu  

dla Seniorów wraz z montażem zewnętrznego urządzenia dźwigowego;  

B – 8 - OŚ.6140.75.2024.AW, „Jazda konna – Natalia Stodoła” Bogdańczowice 21, 46-200 

Kluczbork, Przyjęcie do czasowego przetrzymywania bezpańskich psów i kotów wyłapanych 

z terenu Gminy Kluczbork przez okres 14 dni licząc od dnia dostarczenia zwierzęcia + 

umowa przetwarzania danych osobowych.  

D- Kontrole zewnętrzne: Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

w Kluczborku- kontrola przestrzegania przepisów przeciwpożarowych zgodnie z rocznym 

planem kontroli - rozpoczęta w dniu 16.12.2024 r.  

Po wyjaśnieniach w/w sprawozdanie przegłosowano jednogłośnie. 

 

2) dyskusja, 

Głos zabrał Radny Mateusz Dybka. Zapytał o umowę na świadczenie usług udostępnienia 

platformy w kontekście JST i dalej aplikacji mobilnej dotyczącą modułu budżetu 

obywatelskiego. Twierdził, że nie przyjęliśmy jeszcze regulaminu, a już mamy moduł  

do budżetu obywatelskiego.  

Odpowiedzi udzielił II Zastępca Burmistrza, Dariusz Mazurczak. Przekazał, że ta aplikacja 

nie jest powiązana z budżetem obywatelskim w ten sposób, że musi następować kolejność 

przyczynowo skutkowa. Jeżeli sytuacja byłaby odwrócona, to mielibyśmy dwa miesiące 

opóźnienia. To są aplikacje, które mają budowę kafelkową. Oprócz tej aplikacji zakupiliśmy 

jeszcze inne, różne moduły, m.in. do współpracy mieszkańców ze Strażą Miejską. Na jednym 

ze spotkań prezentowałem zasady i jakby kształt tej aplikacji, jak również możliwości 

związane z poszerzeniem jej funkcjonalności. 

Radny Mateusz Dybka stwierdził, że mieliśmy razem pracować w grupie roboczej, dlatego 

dalej sygnalizuje swoją gotowość do pracy nad regulaminem. 

Zastępca dodał, że w tej chwili jesteśmy na etapie, że projekt regulaminu jest, ale niestety 

radca prawny jest na zwolnieniu i żeby wszystko odbyło lege artis i mogło być przez Państwa 

zaopiniowane, niestety będziemy musieli przesunąć tę sprawę dotyczącą podjęcia uchwały  

na sesję lutową. Nic nie jest zamknięte i zespół, który się zawiązał, dalej będzie mógł 

pracować. 

 

3) przyjęcie sprawozdania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Ewa Felusiak, Henryk Fraszek, Marek 



Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, 

Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, 

Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Konarski 

 

6. Sprawozdanie Komisji Skarg za 2024 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg w 2024 roku. 

Realizując postanowienia zawarte w §105 ust. l Statutu Gminy Kluczbork w sprawie 

sprawozdania z działalności Komisji Skarg Rady Miejskiej w Kluczborku za rok poprzedni, 

informuję: Komisja rozpatrzyła w tym okresie 4 skargi, uznając: - 2 za niezasadne, - 2 zostały 

przekazane do organu właściwego. Sprawozdania Komisji dotyczące powyższych spraw były 

przedstawiane i przegłosowywane na sesjach Rady Miejskiej w Kluczborku w 2024 r. 

 

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2024 r. 

Informuję, iż w 2024 r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Kluczborku odbyła 14 

posiedzeń. Komisja przeprowadziła 8 kontroli, w następujących jednostkach i wydziałach, 

które dotyczyły: l. Kontroli działalności Centrum Kultury w Kluczborku. 2. Kontroli 

działalności Muzeum im. Jana Dzierżona. 3. Kontrola działalności w zakresie komunikacji 

gminnej. 4. Kontrola działań w zakresie działalności i funkcjonowania świetlic wiejskich, 

placów zabaw na terenie Gminy Kluczbork oraz kontrola zbiornika retencyjnego. 5. Kontrola 

działań w zakresie wsparcia finansowego (dotacje, stypendia itp.) klubów sportowych  

w Gminie Kluczbork oraz organizacji pozarządowych. 6. Kontrola działalności Centrum 

Aktywności Lokalnej. 7. Kontrola działań w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi.  

8. Kontrola działań w zakresie gospodarki mieszkaniowej. Komisja po przeprowadzanych 

kontrolach, w przypadku kontroli z działalności Centrum Aktywności Lokalnej 

zawnioskowała o : l. Z uwagi na stan zużycia i dużą awaryjność, zasadne jest uwzględnienie 

w budżecie Gminy Kluczbork na 2025 r. zakup projektora cyfrowego do kina Bajka,  

z wykorzystaniem możliwego do U2yskania dofinansowania do zakupu z funduszy 

zewnętrznych (np. Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej). 2. Uwzględnienie zapotrzebowania 

w energię elektryczną kina Bajka i zapewnienie możliwości jej zasilania z fotowoltaiki, 

planowanej do powstania na dachu budynków sąsiadujących z kinem. 3. Ujęcie kontroli 

Centrum Kultury w Kluczborku w Planie prac Komisji Rewizyjnej na 2025 r. W przypadku 

pozostałych kontroli nie wniosła uwag i wniosków. W 2024 r. Komisja Rewizyjna podjęła 

dwie uchwały: l) Uchwałę Nr 1/24 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kluczborku z dnia 

3 czerwca 2024 r. w sprawie opinii do wykonania budżetu gminy za 2023 r., 2) Uchwałę  

Nr 2/24 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kluczborku z dnia 3 czerwca 2024 r.  

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Kluczborka. W 2024 r. 

działalność Gminy Kluczbork była przedmiotem kontroli zewnętrznych: l. Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Opolu- kontrola kompleksowa gospodarki finansowej za lata 2022-2023 

oraz wybranych zagadnień za lata 2021-2024 - zalecenia pokontrolne. 2. Wojewoda Opolski - 

kompleksowa kontrola Gminy Kluczbork w zakresie realizacji zadań wynikających z ustawy 

o przeciwdziałaniu przemocy domowej oraz wybranych aktów wykonawczych - zalecenia 

pokontrolne. 3. Archiwum Państwowe w Opolu- Kontrola archiwum zakładowego Urzędu 

Miasta, kontrola archiwum Urzędu Stanu Cywilnego - brak uwag. 4. Komendant Powiatowy 

Państwowej Straży Pożarnej w Kluczborku- kontrola przestrzegania przepisów 

przeciwpożarowych zgodnie z rocznym planem kontroli - rozpoczęta w dniu 16.12.2024 r.  

i trwa nadal. Komisja Rewizyjna oceny z wykonania budżetu gminy za 2023 r. oraz wniosek 

w sprawie absolutorium dokonała na swoim posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 r. i wyraziła 

to w uchwałach Nr 1/24 i 2/24 z dnia 3 czerwca 2024 r.  



 

8. Sprawozdanie z działalności Społecznej Komisji Mieszkaniowej za okres od 01.07.2024 r. 

do 31.12.2024 r. 

Społeczna Komisja Mieszkaniowa w składzie:  

l. Zdzisław Pięch - Przewodniczący  

2. Halina Mądrzycka - Z-ca przewodniczącego  

3. Katarzyna Sikora  

4. Jadwiga Tabisz  

5. Zbigniew Socha  

6. Adam Michalewski  

7. Andrzej Konwiński  

informuje, iż w okresie od 01.07.2024 r. do 31.12.2024 r. odbyła pięć spotkań, podczas 

których zaopiniowano 29 wniosków o przydział mieszkania gminnego na rok 2025  

oraz 4 pisma zawierające prośbę o przyśpieszenie przydziału mieszkania. Ponadto,  

we wskazanym okresie Komisja zweryfikowała 37 osób/rodzin oczekujących na mieszkanie, 

sprawdzając ich aktualne warunki mieszkaniowe, finansowe oraz sytuację rodzinną.  

Po przeprowadzonej weryfikacji, za zgodą Burmistrza, skreślono z list oczekujących 23 

osoby. We wskazanym okresie Dyrektor MZOK zawarł umowy najmu na pozyskane wolne 

lokale z 10 wytypowanymi przez Komisję uprawnionymi na liście oczekujących - 4 do najmu 

socjalnego i 6 do najmu stałego (w tym na 3 lokale do remontu). Społeczna Komisja 

Mieszkaniowa informuje, iż na dzień 31.12.2024 r. uprawnionych i oczekujących na przydział 

mieszkania gminnego na listach z lat 2019 - 2024, pozostaje 79 wnioskodawców, w tym 23  

na mieszkanie stałe i 56 na najem socjalny. Wobec 8 wstrzymuje się propozycje przydziału 

mieszkania z powodu niezgodności warunków finansowych i mieszkaniowych tych osób  

z wytycznymi Uchwały Rady Miejskiej nr XL/60/22. Na projektowane listy oczekujących  

na mieszkanie gminne na rok 2025, zakwalifikowano w roku 2024 r. pozytywnie  

19 wnioskujących, w tym 4 na listę stałą i 15 na listę najmu socjalnego.  

 

9. Sprawozdanie z udzielonych umorzeń należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny za drugie półrocze 2024 r. 

Materiały zostały przedłożone Radnym w programie e-Sesja 

 

Radny Krzysztof Adamski przekazał uwagę, że przedszkole w Bogacicy udzielili osobnej 

odpowiedzi, a pozostałe szkoły, przedszkola nie. 

 

10. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Piotr Sitnik poinformował, że: 

 Do Urzędu Miejskiego wpłynęła Opinia z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

w sprawie pozytywnego zaopiniowania kwoty długu Gminy Kluczbork-  pismo  

jest do wglądu w Biurze Rady; 

Wpłynęło także pismo z Sejmiku Województwa Opolskiego w kwestii przekazania uchwały 

Sejmiku w sprawie przyjęcia rezolucji dotyczące ustanowienia w województwie opolskim 

roku 2025 Rokiem Tragedii Górnośląskiej. - pismo jest także do wglądu w Biurze Rady; 

Wpłynęło pismo od Rady Sołeckiej w Maciejowie w sprawie zakazu budowy turbin 

wiatrowych lub farm wiatrowych w obrębie sołectwa Maciejów – pismo także do wglądu  

w Biurze Rady; 

 

Na koniec zabrał głos Radny Krzysztof Adamski, podziękował mieszkańcom, Radnym  

za wspólne zaangażowanie się, dzięki czemu Kluczbork został świetlną stolicą województwa 

opolskiego. Przekazał, że teraz trwa głosowanie na Świetlną stolicę Polski. 



 

11. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Pan Piotr Sitnik zamknął 

obrady X sesji Rady Miejskiej w Kluczborku o godzinie 18:48. 

 

  

Przewodniczący  

Rady Miejskiej w Kluczborku  

Piotr Sitnik 

  

 

Przygotował(a): Marzena Nagłowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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